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ACTA PLE NÚM. 11/06 

 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 13 DE SETEMBRE 2006 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: EXTRAORDINÀRIA I URGENT 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 13 DE SETEMBRE DE 2006 
 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les dinou hores del 
dia tretze de setembre dos mil sis, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió extraordinària i urgent i primera convocatòria, sota la 
Presidència del senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/es d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Sergio Fernández Mesa 
Sra.  Rocio García Pérez 
Sra. Carmen Romero López 
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Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena 
Sr.   Manuel Jesús Casado Ruiz 
Sr.   Salvador Colominas Tutusaus 
Sra.  Elisa Corral Lozano 
Sra.  María José Díaz Algarín 
Sra. María  Isabel Espinosa Fernández 
Sr.    Jordi García Guitart 
Sra.  Rosa Eva Granadal Gálvez 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Francesc Molina Núñez 
Sra.  María José Mont Rieiro 
Sra.  Enriqueta Pardo Lanuza 
Sra. Glòria Récio Díaz 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventora Accidental 
 
Sra. Josefina González González 
 
 
NO ASSISTENTS 
 
Amb veu i vot 
 
Excusen  
 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
 
No excusa  
 
Sra. Susana Cordero Rojas  
 
 
Amb veu i sense vot 
 
Excusa 
 
Sr. José R. Sagalés Guillamón 
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 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

ORDRE DEL DIA  
  
 
MOCIONS DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 1.- Ratificació de la urgència de la sessió. 
  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 A proposta de l’Alcaldia-Presidència s’aprova, per unanimitat, la 
urgència de la convocatòria de la present sessió.  
 
 
 
 2.- Complementar l’acord plenari adoptat el dia 27 de juliol de 
2006, relatiu a la presa de coneixement de la renúncia voluntària del Sra. 
Pilar Albiol i Gilabert, pertanyent a la candidatura del Partit d’Esquerra 
Republicana de Catalunya – Acord Municipal (ERC-AM), a la seva condició 
de Regidora d’aquest Ajuntament. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Mitjançant acord plenari adoptat el passat dia 27 de juliol 
d’enguany, aquest Ajuntament va prendre coneixement de la renúncia 
voluntària presentada per la senyora Pilar Albiol  i Gilabert, pertanyent a la 
candidatura del Partit d’Esquerra Republicana de Catalunya-Acord Municipal 
(ERC-AM), a la seva condició de Regidora, declarant vacant el seu escó i 
acordant sol·licitar a la Junta Electoral Central l'expedició de la credencial 
corresponent a favor del senyor Jaume Palau i Balletbó, inclòs al lloc cinquè 
de la llista d'aquesta candidatura, per renúncia anticipada de la senyora 
Elisabet Badia i Mairal, que ocupava el lloc quart. 
 
 Atès que posteriorment, abans que aquest Ajuntament hagués 
tramès les actuacions a la Junta Electoral Central, mitjançant escrit presentat 
en el Registre General de l’Ajuntament el dia 2 d’agost últim, el senyor Jaume 
Palau i Balletbó ha manifestat la seva renúncia, també anticipada, a ser 
proclamat Regidor d’aquest Ajuntament per l’esmentada candidatura. 
  
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en conformitat amb el que disposa 
l’article 182 de la Llei Orgànica del Règim Electoral General, en la seva 
redacció actual, proposa al Ple l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 

 Primer.- Prendre coneixement de la renúncia anticipada presentada 
pel senyor Jaume Palau i Balletbó, que ocupava el lloc cinquè de la llista de  la 
candidatura del Partit d’Esquerra Republicana de Catalunya-Acord Municipal 
(ERC-AM), a ser proclamat Regidor d’aquest Ajuntament. 
 
 Segon.- Trametre aquest acord, acompanyat de la renúncia 
presentada pel senyor Jaume Palau i Balletbó,  a la Junta Electoral Central,  
junt amb l’anterior acord adoptat per aquest Ple el dia 27 de juliol últim, 
acompanyat dels escrits presentats per les senyores Pilar Albiol i Gilabert i 
Elisabet Badia i Mairal, a efectes de que a la major brevetat possible 
s’expedeixi la corresponent credencial a favor del senyor Joan Pastor i 
Fábregas, que ocupa el lloc sisè de la llista de la candidatura del Partit 
d’Esquerra Republicana de Catalunya-Acord Municipal (ERC-AM). 
 
 Tercer.- Notificar aquest acord a la Subdelegació del Govern a 
Barcelona i a la Conselleria de Governació i Administracions Públiques de la 
Generalitat de Catalunya pels seu coneixement i efectes, així com als/les 
Regidors i Regidores afectats als efectes oportuns.” 
 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa 
l’explicació de la Moció manifestant que l’objecte d’aquesta Moció és 
complementar un acord plenari del mes de juliol que feia referència a la 
renúncia voluntària de la senyora Pilar Albiol i Gilabert i en aquest acord se 
sol·licitava a la Junta Electoral Central l’expedició de la credencial 
corresponent a favor del senyor Jaume Palau i Balletbó. El senyor Jaume 
Palau va presentar la seva renúncia de forma anticipada i com és el Ple 
municipal el que té que prendre coneixement de la seva renúncia, prenem 
coneixement, i per tant demanem a la Junta Electoral Central que expedeixi 
una nova credencial, en aquest cas a favor del senyor Joan Pastor i Fàbregas. 
 
 A continuació intervé el Regidor del Grup Municipal d’ERC-AM, 
senyor Salvador Colominas Tutusaus, manifestant que, en Jaume Palau ha 
tingut que presentar la dimissió d’un càrrec en que li feia molta il·lusió poder 
treballar-hi, però ell és un tècnic de producció del ram del tèxtil i amb 58 anys 
es va quedar sense treball -ja és la tercera empresa que li passa i que han 
anat tancant, perquè ja sabeu quina és la situació d’aquest ram productiu- i, 
per sort, malgrat tenir 58 anys, fa quinze o vint dies ha tornat a trobar treball 
de la seva especialitat a una empresa tèxtil i, és clar, no s’atreveix a poder 
plantejar a l’empresa que algunes tardes no podrà assistir perquè té 
Comissions i coses d’aquestes, no?. Per això, nosaltres com a partit, ho vam 
entendre perfectament, no és una edat per fer “virgueries” llavors el que ha 
passat és que en Joan serà el que continua en la llista i serà el que prendrà la 
postura d’en Jaume Palau. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, 
Rocio García Pérez, Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 3.- Aprovar la constitució del Consorci per a la Gestió de la 
Televisió Digital Pública de la demarcació del Baix Llobregat Est 
(Consorci Teledigital Baix Llobregat Est), així com els seus estatuts 
reguladors. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Vista la Resolució PRE/1446/2006, de 9 de maig, de la Presidència 
de la Generalitat de Catalunya, per la que es dóna publicitat als acords  
adoptats el dia 4 d’abril de 2006 per la Comissió de Govern de Política 
Institucional, atorgant la concessió per a la prestació del servei de Televisió 
digital local als municipis de Catalunya inclosos en diferents demarcacions 
territorials, entre elles, la demarcació territorial Cornellà Llobregat, establerta 
en el Pla Tècnic Nacional aprovat pel Real Decret 439/2004, de 12 de març, 
que va ser posteriorment modificat mitjançant Real Decret 2268/2004, de 3 de 
desembre, respecte de la que es va atorgar la concessió del servei corresponent 
al programa núm. 1 del canal múltiple 46 - referència TL11B - als 
ajuntaments de Cornellà de Llobregat, Esplugues de Llobregat, Sant Joan 
Despí i Sant Just Desvern. 
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 Atès que tal i com es posa de manifest en l’esmentat acord, amb 
caràcter previ a aquest els Plens de les Corporacions municipals incloses 
dintre d'aquesta demarcació territorial, havien acordat la gestió directa i 
compartida d’un programa del canal múltiple, i havien sol·licitat la 
corresponent concessió. En concret, aquest acord fou adoptat pel Ple d’aquest 
Ajuntament en data 29 de juny de 2005, adoptant-se el compromís 
d’instrumentar aquesta gestió compartida a través d’una Comunitat de 
Municipis amb els ajuntaments d’Esplugues de Llobregat, Sant Joan Despí i 
Sant Just Desvern. 
 
 Atès que posteriorment s’ha cregut més idònia la fórmula consorcial 
per a portar a terme la gestió d’aquest servei, a l’empara del que disposen els 
articles 87 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim 
Local, 191 i concordants del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya i 312 
i següents del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat 
per Decret 179/1995, de 13 de juny. 
 
                 Atès que d'acord amb el que disposen els articles 11, 15 i 16 dels 
seus estatuts reguladors, a més de la Presidència del Consorci, que és 
assumida per aquesta Alcaldia, correspon a aquest Ajuntament una 
representació al seu òrgan plenari de cinc persones, una que serà 
necessàriament aquesta Alcaldia i altres quatre que s'hauran de designar pel 
Ple municipal d'entre els seus membres. 
 
 Atès que la creació de consorcis és una competència atribuïda al Ple 
de la Corporació amb caràcter indelegable, a tenor del que disposen els 
articles 22.2.b) i 22.4 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril,  abans esmentada, que 
en el seu article 47.3.b) exigeix per a la seva validesa que l’adopció de l’acord 
es porti a terme amb el quòrum de majoria absoluta. 
 
 Per tot això, vistos els informes números 40/2006 i 46/2006, de 
dates 6 i 12 de setembre respectivament, emesos per la Secretària General 
d’aquest Ajuntament, així com l'informe 02/173/2006, de data 8 de setembre, 
de la Intervenció municipal, aquesta Alcaldia proposa al Ple l’adopció dels 
següents: 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Constituir el Consorci per a la Gestió de la Televisió Digital 
Pública de la Demarcació de Baix Llobregat Est (CONSORCI TELEDIGITAL 
BAIX LLOBREGAT EST), que estarà integrat pels Ajuntaments de Cornellà de 
Llobregat, Esplugues de Llobregat, Sant Joan Despí i Sant Just Desvern. 
 
 Segon.- Aprovar inicialment els estatuts reguladors del Consorci 
que figuren com a document annex al present acord.  
 
 Tercer.- Sotmetre a informació pública el present acord de 
constitució del Consorci i els seus Estatuts reguladors per un termini de 
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TRENTA dies hàbils, a fi que es puguin presentar al·legacions, reclamacions o 
suggeriments, mitjançant la inserció dels anuncis corresponents al Butlletí 
Oficial de la Província, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i al tauler 
d’anuncis de la Corporació. 
 
 Quart.- Disposar que si no es formula cap al·legació, reclamació o 
suggeriment durant el termini d’informació pública, els Estatuts que ara 
s’aproven inicialment es considerin aprovats definitivament de forma 
automàtica sense necessitat de cap tràmit o acord ulterior, procedint-se, a 
continuació, a la seva publicació íntegra. 
 
 Cinquè.- Nomenar com a representants d’aquest Ajuntament en el 
Ple del Consorci a les persones següents: 
 

- Sr. Antoni Balmón Arévalo, Alcalde-President o Regidor en qui 
delegui. 

- Sr. Jordi Garcia Guitart 
- Sra. Gloria Récio Díaz 
- Sra. M. Carmen Romero López 
- Sr. Francesc Molina Núñez 

  
 Sisè.- Constituït el Consorci i aprovats definitivament els seus 
estatuts reguladors, realitzar les actuacions corresponents davant la Direcció 
General d’Administració Local de la Generalitat de Catalunya per a procedir a 
la seva inscripció a la secció complementària corresponent del Registre dels 
Ens Locals de Catalunya. 
 
 Setè.- Facultar a l'Alcalde per a la signatura de quants documents 
siguin necessaris per a la formalització dels presents acords i per a l'obtenció 
de les autoritzacions administratives corresponents. 
 
                 Vuitè.- Notificar el present acord als municipis consorciats, pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa 
l’explicació de la Moció assenyalant que és l’aprovació de la constitució del 
Consorci per a la Gestió de la Televisió Digital Pública de la Demarcació del 
Baix Llobregat Est, serien els municipis de Cornellà de Llobregat, Esplugues 
de Llobregat, San Joan Despí i Sant Just Desvern. Si recordeu, a l’any 2005, 
nosaltres vam prendre un acord conjuntament amb aquests municipis per 
demanar a la Generalitat de Catalunya la gestió directa i compartida d’un 
programa de canal múltiple per tenir la corresponent concessió. 
 
 La Generalitat de Catalunya, a l’abril del 2006, la seva Comissió de 
Govern de Política Institucional, va decidir atorgar les concessions pertinents, 
tant les que afecten a canals públics com a canals privats i es va atorgar el 
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servei de Televisió Digital Local als municipis de la demarcació territorial 
Cornellà de Llobregat, als ajuntaments que ho van demanar que són els 
quatre que he comentat abans i que afecten al programa número 1 del canal 
múltiple 46. 
 
 Evidentment ara ja estem en l’obligació de crear un ens de gestió  
per impulsar dues coses, una el Pla tècnic i també per tenir –diríem- ja una 
ubicació de la seva seu social i del mètode de gestió.  
 
 Els municipis es van reunir i van decidir constituir un Consorci dels 
que tots tenim els estatuts. Aquests estatuts el que regulen és una funció molt 
simple, molt bàsica, del que tenim que fer i, evidentment, regula també la 
representació que té cadascun dels municipis que estan dintre d’aquesta 
demarcació. Per tant, els acords que avui prendrem fan referència a la 
constitució del Consorci, a aprovar inicialment els estatuts i a nomenar els 
representants d’aquest Ajuntament en el Ple del Consorci que seriem, jo 
mateix, el senyor Jordi García Guitart, la senyora Gloria Recio Díaz, la senyora 
Maria Carmen Romero López i el senyor Francesc Molina Núñez, que són els 
representants que pels estatuts ens corresponen. Aquest seria l’acord que es 
proposa aprovar al Ple.  
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU,per manifestar que amb l’aprovació dels 
Estatuts del Consorci Teledigital Baix Llobregat Est, donem un pas important 
en la construcció d’una eina que ha de servir per enfortir la cohessió social de 
les nostres poblacions. Els mitjans de comunicació són una eina llaminera 
pels poders polítics que, en ocasions, li fan perdre l’orientació com instrument 
útil per informar en la pluralitat, difondre valors i reorientar-nos, al ser 
utilitzats com un instrument de propaganda al servei del poder establert i 
projecció dels polítics amb responsabilitat pública.  
 
 Des de Convergència i Unió valorem positivament el fet que la 
nostra ciutat hagi optat per aquest model compartit amb poblacions en 
condicions similars a Cornellà. Moltes poblacions han optat durant anys per 
crear la seva pròpia televisió que sovint ha significat una càrrega important 
pels pressupostos o bé un projecte sense el nivell que ens mereixem els 
ciutadans. 
 
 Des de Convergència i Unió en representació d’aquest Ajuntament, 
ens marquen l’objectiu que la nostra televisió compleixi els objectius de servei 
a la ciutadania i vigilarem que no es converteixi en un instrument únicament 
de propaganda pensat pel benefici partidista de ningú.  
 
 A continuació intervé el senyor Salvador Colominas Tutusaus, 
Regidor del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que ell, llegint els 
Estatuts i l’organització del Consorci, realment no acaba d’entendre el que 
acabes de dir, perquè creu que és una eina que el Grup del PSC s’ha 
organitzat per tenir una televisió amb diners públics , és així de senzill, perquè 
resulta que hi haurà un Consorci que en lloc d’estar-hi incorporat l’equip de 
Govern, també hi tindria que estar incorporada l’oposició.  
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 Pensem que som un país democràtic i la democràcia no és 
únicament els que governen, la democràcia està constituïda pels que governen 
i pels que fem l’oposició, ja que tenim representació d’una part de la societat i 
és impossible d’entendre que es munti una televisió amb diners públics –si fos 
amb diners privats no diria res-. Diners públics vol dir que formen part de 
l’esforç que tots els ciutadans d’aquesta població han fet pagant els seus 
impostos tant aquí -a la Generalitat- com a Madrid, per tal que el PSC pugui 
tenir una televisió pel seu muntatge. El Consorci, segons expliquen els 
Estatuts, té les facultats d’adquirir, posseir, reivindicar, permutar, gravar, 
alienar tota mena de bens, celebrar contractes, assumir obligacions, 
interposar recursos i exercir les accions. Però resulta que, per a sobre del 
Consorci, com és normal, hi ha l’òrgan de poder, el òrgan que s’ha 
d’encarregar. Aquest òrgan del Consorci només es reunirà dues vegades a 
l’any, en canvi, el que és la Junta de Govern hi haurà un representant per 
cadascun dels ajuntaments que no ostenti la presidència, vol dir que, 
lògicament, com que tu com Alcalde representes la presidència, hi haurà un 
representant del PSC d’Esplugues, de Sant Just i de Sant Joan. És a dir seran 
quatre persones del PSC que s’encarregaran del dia a dia de la televisió amb 
diners públics. 
 
 Nosaltres creiem sincerament que és una passada, que no està a 
l’altura del que ha sigut el tarannà de la política a la nostra comarca, que hem 
intentat sempre fer polítiques unitàries i entenem que la gent que estem a 
l’oposició hi som minories -perquè també acceptem el resultat de les urnes 
perquè som un partit democràtic-. Considerem que, com a mínim, tindria que 
haver-hi un representant tant dins la Junta de Govern com al Consorci, de 
cada un dels partits, encara que sigui de la Comarca en representació dels 
ajuntaments. Per què?. Perquè si resulta que entre vosaltres escolliu quatre 
membres, tres del Partit Socialista i un de Convergència, no sé quina pluralitat 
podrà haver-hi. Quina pluralitat és aquesta quan està organitzat amb diners 
públics. 
 
 Per la qual cosa nosaltres creiem, inclús pel bé d’aquesta televisió 
perquè creiem que és un pas endavant dotar-nos d’una eina de tecnologia 
nova i avançada que permeti arribar a la resta de la Comarca, s’integrin o no  
les poblacions que en aquest moment no formen part del Consorci, però 
encara que només siguin aquestes quatre poblacions, pensem que, com a 
mínim, tindriem que estar representats tant en el que és el Consorci com a la 
Junta de Govern, un representant de cada Grup polític per seguir la marxa, 
perquè aquesta televisió s’encarregarà de hipotecar, de comprar, de tot el que 
ja he dit anteriorment. La qual cosa vol dir que és una responsabilitat molt 
gran i, sincerament, a no ser que tingueu alguna cosa que amagar, no sé quin 
problema te que hi hagi una persona de cada partit polític per tal de 
“fiscalitzar”, entre cometes, i fer un seguiment. 
 
 Per això el nostre vot serà en contra a menys que accepteu una 
mica aquesta pluralitat democràtica de la que tant en parlem tots. Perquè la 
pluralitat quan es parla és una cosa i quan s’actua i es fa, és una altra. I 
moltes vegades hi ha molts partits que parleu de pluralitat però a l’hora de la 
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veritat el que hi ha és únicament Grups tancats de persones del mateix Partit 
que ostenten un poder públic pagat per ciutadans, tirareu endavant una 
política que, sincerament, no és gens pluralista ni res. 
 
 Pren la paraula a continuació la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per indicar que el seu Partit valora 
que Cornellà tingui una televisió pública i que participi conjuntament amb 
altres municipis del Baix Llobregat. És evident que hem aprovat tots els 
passos que s’han donat i per tant ens felicitem per això. És cert que 
comparteixo amb el representant d’Esquerra Republicana la visió que es farà o 
l’ús que es farà partidista d’aquesta televisió, hi estem acostumats. Estem 
acostumats en la revista Cornellà Informa que és un instrument pagat amb 
diners públics, que s’utilitza per fer propaganda política –ho hem dit varies 
vegades- i suposem que aquí passarà el mateix. Jo no vaig a entrar en debat –
comparteixo quasi tot el que ha dit referent a aquest tema- que hauria de ser 
que el que és manejat amb diners públics hauria de ser plural, i vostès que 
tan han parlat de la política de mitjans de comunicació del Partit Popular  
quan governava, haurien de donar exemple i no l’estan donant a nivell 
nacional i, per tant, tampoc el donaran aquí.  
 
 Aquesta pluralitat seria la participació dels Ajuntaments amb el seu 
equip de govern i la seva oposició, que formen part de la ciutadania de 
Cornellà i representem cada un als ciutadans que paguem impostos i que amb 
el seu diner vostès van a pagar aquesta televisió. Per tant res nou que dir al 
que ja s’ha dit aquí. Nosaltres hem presentat unes esmenes en bé d’aquesta 
pluralitat, tenen tots els Portaveus les esmenes que s’han fet l’article 3, 
l’article 10, l’article 11, l’article 15.6 i l’article 16.1. En tots ells hem constatat 
que si no s’inclouen aquestes esmenes, sí que serà una televisió tancada i 
manejada pel Partit Socialista. Sobretot hi ha una cosa –no els hi vaig a 
comentar perquè seria llarg i com ho tenen vostès i quedarà en l’acta del Ple- 
l’article 16.1, i és que s’aprovi ja en els Estatuts qui va a ser el President 
d’aquest Consorci i no es faci en el Ple d’aquest Consorci, doncs em sembla 
una mica extravagant i crec que qui ha de ser el President ha de ser escollit 
pel Ple d’aquest Consorci d’aqueix grup d’ajuntaments, per tant no entenc que 
ja en els Estatuts quedi marcat qui va a ser el President. 
 
 Hi ha uns altres articles a on s’hauria de posar les limitacions que 
marca la Llei no les que marquen vostès i si es produïssin modificacions en els 
Estatuts seria convenient que fossin ratificades per els Plens de cadascuna de 
les entitats participants en els Consells. Són unes esmenes plenes de sentit 
comú i sense propaganda política i ja s’ha m’ha dit que no es van a acceptar, 
és a dir, per tant no vaig a entrar en discussions inútils. Nosaltres, si no 
s’admeten aquests suggeriments o alternatives, votarem en contra d’aquest 
Estatuts i són les següents: 
 
 

1- Art. 3: En principi, l’àmbit territorial d’aquest canal correspon 
als quatre municipis fundadors del Consorci i, per tant, no es 
previsible que s’incorporin nous municipis que desitgin prestar 
el servei de TDT local, més tenint en compte que els limítrofs 
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formen part d’altres àmbits territorials. Per tant, l’admissió de 
nous membres només pot fer referència a “ens o altres entitats 
públiques”, i aquests tenen limitada la seva participació en el 
Consorci a un màxim del 25% (Art. 32.2 de la Llei 22/2005 de la 
Comunicació Audiovisual de Catalunya). Per la qual cosa seria 
convenient fer referència, com a mínim, a les “limitacions que 
estableixi la legislació vigent”. 

2- Art. 10 f): Si es produïssin modificacions dels Estatuts, seria 
convenient que fossin ratificades pels plens de cadascuna de les 
entitats participants en els consorcis. 

3- Art. 11.1: Com a criteri general, hem d’estar atents a que la 
participació dels municipis en el Consorci, sigui tal que permeti 
que hi hagi una representació política plural. En aquest cas, 
nosaltres proposem que cada municipi aporti un representant 
per cada 10.000 habitants, i en cap cas exigir que els Alcaldes 
(Art. 11.3) formin part del mateix: que cada municipi decideixi  
segons les seves conveniències. 

4- Art. 15.6: Ponderar el vot dels membres de la Junta d’acord amb 
l’entitat que representa, per a nosaltres significa que pretenen 
que tots els membres del Consorci siguin afins (si això no fos 
així la ponderació no tindria sentit). Proposem, llavors, eliminar 
la ponderació de vot. 

5- Art. 16.1: La Presidència del Consorci ha de recaure en el 
membre del ple, que sigui escollit per aquest. Establir en els 
Estatuts qui és el president em sembla fora de lloc. 

 
 Intervé a continuació la Portaveu del Grup Municipal d'ICV-EA-
EPM, senyora Carmen Romero López, per manifestar que el seu Grup creu que 
totes aquestes discussions que estem portant a terme ara, hauríem de haver-
les pogut fer abans. En algun moment s’hauria pogut dir què és el que pensa 
cadascú, perquè nosaltres estem d’acord amb els Estatuts. Creiem en el 
desenvolupament de la televisió digital terrestre, creiem que és bo per la 
ciutat, pensem que encara que tinguin poques hores de programació i que 
estiguin competint amb tot el sistema dels mitjans de comunicació que és tan 
gran, tan potent, tenen una informació molt local, molt específica i que també 
hi ha gent del poble que li pot interessar.  
 
 Però, malgrat estar a favor de tot això i saber també que està previst 
un Consell de participació, que és un consell assessor que vetllarà, d’alguna 
manera, per la pluralitat dels programes i de la ideologia que pugi representar, 
i de altres moltes coses, que també s’han de tenir en compte sobre el contingut 
dels programes per als joves, per a nens i nenes, etc., malgrat tot això, crec 
que dels raonaments que estan dient els companys jo comparteixo bona part 
del que diuen perquè crec que la pluralitat política podria haver estat 
salvaguardada. O sigui, d’alguna manera podria haver quedat en els Estatuts, 
-en l’article 11 o en l’article que fos- això, que estava representat l’equip de 
govern però també la resta del consistori, perquè sí que penso que tothom som 
gent d’aquí, de cada poble i que tothom tenim una responsabilitat i una 
opinió, i per tant per vetllar per aquesta pluralitat ideològica fora bo també 
que estiguéssim representats tots els partits polítics. 
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 De totes maneres penso que és ja un encert posar-ho en marxa, que 
possiblement no tenim temps ara de discutir-ho, però que està previst canviar-
la o que es puguin fer canvis cada vegada que hi ha un canvi electoral, per 
tant, dintre de vuit mesos es poden fer canvis i, no sé, de totes maneres  
aquesta és la impressió nostra. Per una banda pensem que bé, però que 
hauria d’assegurar-se en tot cas que quedés més reflectida la pluralitat 
democràtica i política.  
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, manifestant que espera que, a Molins de Rei, els Grups d’Iniciativa i 
Esquerra Republicana ens duguin un representant amb PSC i així no donarem 
lliçons democràtiques aquí en aquest Ple. Això estaria molt bé, perquè d’on 
venim és d’on venim, sinó algunes vegades ens equivoquem.  
 
 En primer lloc, qui va decidir el repartiment d’aquestes televisions 
va ser un Conseller que és d’Esquerra Republicana i va ser un Director 
General que és d’Esquerra Republicana, per tant el PSC no ha volgut dir “vint 
televisions ni quinze, ni quatre” sinó que és una demarcació que obeeix a un 
Pla tècnic que es va aprovar i es van demanar unes concessions per part de 
diferents municipis d’aquesta comarca i que es va acordar entre els municipis 
de diferents forces polítiques de quina forma demanaven i compartien els 
canals múltiples de la televisió digital a la nostra comarca. I es va fer amb 
pluralitat, per tant, aquí no hi ha cap televisió de cap partit polític. 
 
 En segon lloc, el que estem aprovant és una forma de gestió i, 
evidentment, jo si que comparteixo que en el moment que es posi en marxa 
aquesta forma de gestió, ha d’estar no fiscalitzada. Qui sou vosaltres per 
fiscalitzar? O jo?. Ha d’estar compartida per totes les forces polítiques o socials 
que estan a la Comarca del Baix Llobregat. Tinc un compromís amb els 
sindicats de la comarca en aquest sentit. Estem aprovant el mateix que 
s’aprova a l’Ajuntament de Molins de Rei i a l’Ajuntament d’Esparreguera. A 
veure si aquí resulta que som especials i aprovem altres Estatuts i fem coses 
diferents del que altres fan en altres municipis. Tothom fem el mateix, perquè 
els Estatuts que estem aprovant són uns Estatuts que hem acordat entre tots 
que són idonis per començar a tirar endavant aquest projecte. 
 
 Un projecte que, per altra banda, tinc les meves reserves. Fins ara 
els municipis podien optar- i aquest municipi tenia un canal pròpi- per fer una 
televisió que era  la televisió analògica. Com tots sabem, la analògica finalitza 
a l’any 2012 –a Catalunya es va dir que acabaria abans, bé és igual sigui al 
2008 o al 2012-. La pròpia tecnologia digital t’obliga a compartir i no a poder 
fer des de cada municipi una televisió.  
 
 És clar que tinc -si em permeteu- les meves reserves. Quants diners 
té que destinar aquest municipi a aquesta televisió?. Del que estem parlant 
ara és d’instruments de gestió, el que tinguem que fer ja ho farem i ho tenim 
que fer tots junts, perquè són els Plens Municipals els que tenen la 
responsabilitat d’aquest Consorci. Aquí el que estem aprovant és un pas que 
nosaltres hem demanat com a Ple Municipal i que és: “Escolti nosaltres volem 
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una concessió”. “Molt bé, la té atorgada amb tres municipis més”. “Perfecte”. “I 
fins tal dia d’aquest més de setembre vostè que crear el ens de gestió”. “Doncs 
el creo”. 
 
 Puc assegurar que si no tingués una obligació legal que em digués 
que tal dia de setembre es té que crear, jo mateix hauria dit: “tranquils que 
tenim temps per crear l’ens de gestió”. No ho hauria fet, que quedi clar. Ara ho 
tenim que fer, doncs molt bé, aprovem uns Estatuts que aproven tots els 
municipis, siguin dels colors polítics que siguin, amb menys lliçons que les 
que hem donat aquesta tarda aquí i tirem endavant. 
 
 Quan realment es tiri endavant el projecte, que encara queda molt 
perquè ja t’he dit que es té que parlar del Pla tècnic, a on hi ha que posar això, 
com ho tenim que fer, quants diners estem disposats a posar cada municipi, 
de quina programació estem parlant, què significa tot això. Hi ha molt camí a 
fer, i com aquest camí sí que serà un camí de continguts, el que sí que us dic 
aquesta tarda i això sí que constarà en l’Acta del Ple, és que jo sí que em 
comprometo, i quan això estigui clar, decidirem entre tots els Partits Polítics 
que conformin aquest Ple Municipal què tenim que fer, abans de venir al Ple. 
 
 I això sí que és un compromís personal, perquè ho crec, perquè ara, 
per a mi, el que estic creant és un instrument de gestió, en cap moment estic 
creant una altra cosa. I quan es posi en marxa, és evident que d’alguna forma 
hem de trobar una sortida. Esquerra Republicana hi serà al Ple del Consorci, 
hi serà -perquè aquest matí en parlava d’aquest tema amb un altre municipi- 
per tant hi serà. Les forces polítiques menys el PP -ho lamento molt, però és 
clar les coses són com són en aquesta Comarca- la resta de forces polítiques 
en un o altre lloc hi seran representades, per tant no tinc cap dificultat per dir 
que el dia que això es tingui que tirar endavant, la programació o una sèrie de 
coses, faltaria més !. Aquí tothom ha d’estar còmode. No serè jo el que 
discuteixi per una quota de pantalla del 0,0001%, no em passaré discutint 
moltes hores amb ningú. Ho puc assegurar, per tant això sí queda aquí com a 
compromís meu personal sobre aquest tema.  
 
 Per tant el que estem aprovant són uns Estatuts -el mateix que han 
fet altres Ajuntaments- i que permeten iniciar aquest camí de creació de 
serveis. El fet que els Estatuts diguin que és l’Alcalde de Cornellà no és perquè 
es digui Antonio Balmón, sinó que Cornellà té vuitanta-vuit mil habitants 
davant els altres municipis i no passa res, i és com la Mancomunitat de 
Municipis que tenim, diu que l’alcalde serà l’Alcalde d’Esplugues quan es va 
promocionar, i no passa res, perquè ho aproven els Plens Municipals que són 
més importants que el Ple del Consorci. 
 
 Quan hi hagi modificacions dels Estatuts, és evident, és una 
obvietat, que són els Plens els que els tenen que modificar, no ho pot fer ningú 
més, això es així. 
 
 El senyor Salvador Colominas intervé per indicar que vol parlar. 
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 El senyor Alcalde manifesta que el debat ja està, hem parlat tots i ja 
està.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, 
Rocio García Pérez, Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les  dinou hores i trenta-cinc minuts, de 
la qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, junta-
ment amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 
 
 
 
 
 
 


